
Moderni Prometej – što je potrebno svijetu? 

 

U grčkom mitu Prometej je junački polubog koji je prkosio bogovima u korist ljudi. 

Ukrao je bogovima vatru i dao ju ljudima. Glavni bog Zeus, znajući da će ta vatra vjerojatno 

dovesti do njegove propasti, kažnjava Prometeja. Ponudi mu mogućnost ispravljanja vlastitih 

akcija. Prometej zauzimajući se za ljude ne popušta. Zeus ga osuđuje na vječnu patnju. 

Vatra je pomogla ljudima u razvoju. Danas tehnološki napredujemo svaki dan. U nekim 

smo načelima zaostali. Puno se toga promijenilo, ali ipak - ništa se nije promijenilo. Ratovi, 

smrt, diktatori, apsolutistička vlast – sve dijelovi našega svijeta. Neki su sretni pa to nisu osjetili 

na svojoj koži, drugi nisu. Prometej, iako manje snažan suprotstavio se većim silama i žrtvovao 

se. U današnjem svijetu teško je naći Prometeja. Osobu koja će se žrtvovati za dobro većine. 

Možemo ovdje sjediti, pisati i žaliti se o nedostatku Prometeja u današnjem svijetu, ali ako se 

nađemo u poziciji da donesemo drastične promjene po cijenu našega života, teško bismo 

postupili kao Prometej. 

Zato nam je suđeno da ponavljamo iste pogreške do kraja čovječanstva i našeg 

postojanja na ovom svijetu. Povijest se ponavlja, a Prometeja nigdje nema. 

 

Gabriel Šergo 

  



Moderni Prometej – što je potrebno svijetu? 

 

Prometej je simbol hrabrosti, mudrosti i ljubavi prema ljudima. Upravo ta ljubav danas 

nestaje i gasi se poput svijeće u prostoriji bez kisika. 

Taj smo kisik zapravo mi. Ljudi koji više nisu ljudi jer gubimo osobine i obilježja koji 

nas čine ljudima. Ono što današnjem modernom svijetu nedostaje je ljudskost, ljubav prema 

ljudima. Nedostaju nam Prometeji – širitelji ljudskosti. Današnji svijet je moderan samo zbog 

tehnološkog napretka. Strojevi zamjenjuju ljude, a ljudi postaju poput strojeva, bez osjećaja u 

nadi za boljom budućnosti. Zaboravljamo na ljude i uništavamo sve što se može uništiti zbog 

naše koristi. Prometej je mislio isključivo na druge iako je znao što ga čeka. Žrtvovao se za 

ljudski napredak i za bolju budućnost. Prometeji nestaju. I iskrenost također nestaje, lažemo 

jedni drugima, skrivamo se i zadržavamo sve za sebe. Teško nam je pružiti pomoć i žrtvovati 

se poput Prometeja. Koči nas strah od nekoga tko je viši od nas. Bojimo se napretka i izlaska iz 

mase. Idemo linijom manjeg otpora i dopuštamo drugima da nas vode. Cijeli današnji sustav 

nas također koči. U modernom svijetu točno se zna tko će gdje i kako završiti. Opet se pojavljuju 

granice u društvu i ponovno strah od napretka. Danas nam je potrebno osloboditi se straha i 

preuzeti rješavanje problema, koji se pojavljuju u društvu, u svoje ruke. Potrebna nam je pomoć 

među nama ljudima. Trebamo podršku i oslonac ljudi s kojima dijelimo iste probleme. Vrlina 

je danas suosjećati s ljudima i još teže je pomoći im. Moramo se poštovati međusobno i 

osvijestiti sve ono pozitivno što posjedujemo mi i ljudi oko nas. Trebamo se zajedno udružiti i 

donijeti moralni napredak. Zaboravljamo na prave vrijednosti u životu i odakle sve počinje. Bez 

ljubavi svijet je tama. Ljubav pokreće svijet. Pokreće napretke. Otkriva nova saznanja i 

spoznaje. Nakon ljubavi dolazi poštovanje. Poštovanje je mogućnost razumijevanja ljudi bez 

obzira na položaj u društvu. To je pravilan odnos prema svim ljudima. Položaj u društvu se 

stalno spominje. Uvijek se rade razlike, ja smatram da je to veliki problem. Problem koji se 

teško može riješiti, a postaje sve veći. 

Treba nam dovoljno snažnih Prometeja da ukradu ljudskost, ljubav i poštovanje te da ih 

vrate nama ljudima. Onima kojima je to najpotrebnije. 

 

Evita Sain 

 

  


